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				Abstract
				This article explores how persuasive maps are manifesting themselves in the online world, comparing and contrasting online persuasive geocommunications with their paper map ancestors. The author discusses several social issues stemming from the widespread ability to use online mapping tools to make and distribute persuasive maps and argues that researchers have an excellent opportunity to observe the development of persuasive mapping techniques in real time as they continue to develop in conjunction with modern Web mapping technologies.

			      

			    
			      
				Abstract
				Cet article analyse la présence des cartes persuasives dans le monde en ligne et compare les géocommunications persuasives en ligne à leurs ancêtres, les cartes sur papier. L’auteur aborde plusieurs enjeux sociaux découlant de la capacité générale d’utiliser les outils cartographiques en ligne pour créer et distribuer des cartes persuasives et soutient que les chercheurs ont une excellente occasion d’observer l’élaboration de techniques de cartographie persuasive en temps réel pendant qu’elles continuent à évoluer parallèlement aux techniques modernes de cartographie sur la toile.
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